
Journal of Higher Education in Africa

Revue de l'enseignement supérieur en Afrique

Special Issue on
Trends in Higher Education and Quality Assurance
in East Africa

Numéro spécial sur
Les tendances dans l'enseignement supérieur et les pratiques
d'assurance de la qualité en Afrique de l'Est

Guest Edited by/Rédactrice invitée
Pammla Petrucka

Vol. 15, No. 1, 2017

The *Journal of Higher Education in Africa (JHEA)* is published by the Council for the Development of Social Science Research in Africa (CODESRIA), Senegal. The Journal publishes analysis, information, and critique on contemporary issues of higher education in the continent with special emphasis on research and policy matters. The journal accepts contributions in English and French from researchers, practitioners, and policymakers.

La Revue de l'enseignement supérieur en Afrique (RESA) est publié par le Conseil pour le développement de la recherche en sciences sociales en Afrique (CODESRIA), Sénégal. La revue publie des analyses, de l'information et des approches critiques des défis actuels auxquels l'enseignement supérieur reste confronté à travers le continent tout en mettant un accent particulier sur la recherche et les politiques d'orientation en cours. La revue publie des contributions de chercheurs, de professionnels et de décideurs politiques, en anglais et en français.

Editorial correspondence and manuscripts should be sent to:

Les manuscrits et autres correspondances à caractère éditorial doivent être adressés au:

Editors, *Journal of Higher Education in Africa*, Council for the Development of Social Science Research in Africa (CODESRIA), Avenue Cheikh Anta Diop, Angle Canal IV, P.O. Box 3304, Dakar, SENEGAL; Tel.: (221) 33825 98 22/23; fax: (221) 33824 12 89; e-mail: jhea@codesria.sn.

Subscriptions/Abonnements

(a) African Institutes/Institutions africaines	\$100 US
(b) Non African Institutes/Institutions non africaines	\$200 US
(c) Individual/Particuliers	\$ 60 US

CODESRIA would like to express its gratitude to the Swedish International Development Cooperation Agency (SIDA), the Carnegie Corporation of New York (CCNY), the Norwegian Agency for Development Cooperation (NORAD), the Rockefeller Foundation, the Open Society Foundations (OSFs), The Open Society Initiative for West Africa (OSIWA), The Open Society Initiative for Southern Africa (OSISA), Andrew Mellon Foundation, and the Government of Senegal for supporting its research, training and publication programmes.

Le CODESRIA exprime sa profonde gratitude à la Swedish International Development Corporation Agency (SIDA), à la Carnegie Corporation de New York (CCNY), à l'Agence norvégienne de développement et de coopération (NORAD), à la Fondation Rockefeller, à l'Open Society Foundations (OSFs), à l'Open Society Initiative for West Africa (OSIWA), à l'Open Society Initiative for Southern Africa (OSISA), à la Fondation Andrew Mellon ainsi qu'au Gouvernement du Sénégal pour le soutien apporté aux programmes de recherche, de formation et de publication du Conseil.



Contents/Sommaire

**Editorial: Building the Vision – Higher Education and Quality Assurance
in East Africa**

Pammla Petrucka.....1

**Why Measurement Matters: The Learning Outcomes Approach –
A Case Study from Canada**

Sarah Brumwell, Fiona Deller & Alexandra MacFarlane.....5

Quality Issues in Kenya's Higher Education Institutions

Rosemary Kagundu & Simmy M. Marwa.....23

**University Students Learning Experiences: Nuanced Voices from
Graduate Tracer Study**

Omar Badiru Egesah & Mary Nyawira Wahome43

**Institutional Constraints Affecting Quality Assurance Processes
in Tanzania's Private Universities**

Samson John Mgaiwa & Johnson Muchunguzi Ishengoma.....57

**Broadening Perceptions and Parameters for Quality Assurance in
University Operations in Uganda**

Frederick Kakembo & Rita Makumbi Barymak.....69

Student Evaluation of Teaching: Bringing Principles into Practice

Geoff Tennant & Tashmin Khamis.....89

**Reflections on an Innovative Mentoring Partnership Facilitators
and Inhibitors to Success in Faculty Development**

Tashmin Khamis & Marilyn Chapman.....105

Quality Assurance Self-assessment: A Catalyst at Aga Khan University

Tashmin Khamis & Khairunnisa Dhamani.....125

**Assessing the Cognitive Domain through MCQs: Critical to Quality
Assurance in Higher Education**

Khairunnisa Aziz Dhamani & Zeenatkhanu Kanji.....135

